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Palvelunäkymien toteuttamishankkeen ohjausryhmän kokous 2/2015 

  

Aika  keskiviikko 25.2.2015 klo 9.00–11.00 

Paikka  valtiovarainministeriö, Mariankatu 9, nh Nousukausi (K1-krs)   

 

Osallistujat  Marjukka Ala-Harja, kehittämispäällikkö, VM, puheenjohtaja 

  Jani Ruuskanen, hankepäällikkö, VRK, varapuheenjohtaja 

  Heikki Heikkilä, johtaja, AHTI (Lync)  

Mika Kaukonen, palvelupäällikkö, Valtori 

Marko Puttonen, kehittämisjohtaja, valtiovarainministeriö 

Tanja Rantanen, kehityspäällikkö, Suomen Kuntaliitto  

Pirkko Romakkaniemi, verkkopalvelupäällikkö, Valtiokonttori 

Arja Terho, neuvotteleva virkamies, valtiovarainministeriö 

Seppo Toivonen, järjestelmäpäällikkö, Kansaneläkelaitos 

Janne Viskari, johtaja, yksikön päällikkö, Väestörekisterikeskus 

Tiia Jalonen, hankekoordinaattori, VM, kokoussihteeri 

Elsa Nyman, projektipäällikkö, Valtori 

Marko Latvanen, verkkotoimittaja, Valtiokonttori 

 

Poissa   Hannu Korkeala, apulaisjohtaja, Valtiokonttori 

Jaana Lappi, neuvotteleva virkamies, työ- ja elinkeinoministeriö 

 

 

 

1. Kokouksen avaus ja esityslistan hyväksyminen 

 

Päätösesitys: 

Hyväksytään kokouksen esityslista. 

 

Kokous avattiin klo 9.01. 

 

Päätös:  

Hyväksyttiin kokouksen esityslista. 

 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
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Päätösesitys: 

Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 

 

Käytiin läpi edellisen kokouksen pöytäkirja.  

Todettiin, että riskianalyysityökaluja on päivitetty ja ne laitetaan ryhmätyö-

tilaan.  

 

Päätös:  

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja.  

 

3. Hankesuunnitelman avoimet asiat 

 

Käydään läpi erityisesti yrityksen palvelunäkymän osuus hankesuunnitel-

masta. 

 

Päätösesitys:  

Hyväksytään hankesuunnitelma muilta kuin yrityksen palvelunäkymien 

osalta. Merkitään tiedoksi hankkeen etenemisvaihtoehdot yrityksen palve-

lunäkymän osalta. 

 

Marjukka Ala-Harja esitteli vaihtoehtoja yrityksen palvelunäkymän kehit-

tämiseksi.  

 

TEM tekee 11.3. pidettävään kokoukseen yhteistyöehdotuksen, jossa koo-

taan TEMin toiveet yhteisen kehittämisen laajuudesta ja konkreettisesta 

etenemisestä, TEM:n ohjausroolin varmistamisesta, yhteisen hallintamallin 

luomisesta sekä mahdollisista säädöstarpeista. VM ja TEM neuvottelevat ja 

sopivat etenemisestä.  

 

Keskusteltiin yrityksen palvelunäkymän kehittämisen vaihtoehdoista. To-

dettiin, että jo olemassa oleviin ratkaisuihin on käytetty esimerkiksi SADe-

ohjelman rahoitusta ja mikäli jo luotuja ratkaisuja ei aiota palvelunäkymissä 

hyödyntää, se pitää perustella. Keskeistä on ensin tietää, minkälainen koko-

naisuus halutaan saavuttaa ja miten siihen parhaiten päästään. Jokin tietty 

teknologia ei voi olla suunnittelun lähtökohtana. Lisäksi todettiin, että hal-

lintamallien, ohjauksen ja rahoituksen selkiyttäminen on erittäin tärkeää.  

 

Todettiin, että Yritys-Suomeen liittyvät suunnitelmat tarkentuvat kun suuret 

linjat saadaan selkeämmiksi. Kansalaisen näkymien osalta työtä jatketaan 

sovitusti.  

 

Päätös:  

Hyväksyttiin hankesuunnitelma muilta osin kuin yrityksen palvelunäkymi-

en osalta. Yrityksen palvelunäkymien osalta suunnitelma pyritään hyväk-

symään seuraavassa kokouksessa.  

 

4. Palvelunäkymien viranomaisreferenssiryhmän suunnitelma 

 

Päätösesitys: 

Hyväksytään palvelunäkymien viranomaisreferenssiryhmän suunnitelma 

toteutettavaksi. 

 



       3 (4) 

 

 

Marko Latvanen esitteli viranomaisten referenssiryhmän suunnitelman.  

 

Todettiin, että ryhmän jäsenten halutaan sitoutuvan tuomaan tietoja palvelu-

tietovarantoon ja vaikuttamaan kehittämiseen. Käyttökokemuksia tietojen 

manuaalisesta tallentamisesta haetaan erityisesti kunnilta, jotka ovat jo nyt 

innokkaita tulemaan mukaan.  

 

Valtori tulee myös ottaa mukaan referenssiryhmään. Ryhmän kokoonpanoa 

on hyvä suunnitella myös palveluväylän käyttöönottojen näkökulmasta. 

Yksi mahdollinen osallistujaorganisaatio voisi olla Maistraatit. Jos jäsen-

määrä kasvaa liian isoksi, ryhmän organisointia voidaan miettiä uudestaan.  

 

Todettiin, että seuraavassa kokouksessa käsitellään tarkemmin asiointitilin 

etenemissuunnitelmaa.  

 

Päätös: 

Hyväksyttiin palvelunäkymien viranomaisreferenssiryhmän suunnitelma to-

teutettavaksi. 

 

 

5. PTV:n projektisuunnitelma 

 

Päätösesitys: 

Hyväksytään PTV:n projektisuunnitelma toteutettavaksi ja puolletaan tä-

män mukaista rahoitushakemusta. 

 

Elsa Nyman esitteli PTV:n etenemissuunnitelman.  

 

Tavoitteena on pääkaupunkiseudun palvelu- ja toimipisterekisterin sekä es-

teettömyyssovelluksen kehittäminen kansalliseksi ratkaisuksi ja lisensoimi-

nen avoimen lähdekoodin lisenssillä valtion käyttöön Valtorin tarjoamaksi 

palveluksi. Suunnitelmassa edetään yhteisprojektilla Helsingin kaupungin 

kanssa.  

 

Marjukka Ala-Harja esitteli lyhyesti kuntien perusteluja. Todettiin, että 

kunnat eivät ole tehneet kustannuslaskelmia, mutta pitävät etenemistapaa 

erittäin hyödyllisenä.  

 

Toteutusprojektiin liittyy myös mm. JHS 183 -tietomallin ja JUPO-

luokituksen kehittämistyö. Marko Latvanen lupasi tehdä kokonaisuudesta 

kuvallisen esityksen (liite 1).  

 

Päätös: 

Hyväksyttiin PTV:n projektisuunnitelma toteutettavaksi ja puollettiin tämän 

mukaista rahoitushakemusta. 

 

 

6. Hankkeen tilannekatsaus 

 

Päätösesitys: 

Merkitään hankkeen tilannekatsaus tiedoksi. 
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Keskeistä hankkeessa on tällä hetkellä mm.:  

 

- Scrum-tiimi on aloittanut työt VRK:n tiloissa tammikuussa.  

- Kokonaisarkkitehtuurityö etenee hyvin. Haasteita on tuonut Yritys-

Suomen yhteensovittaminen muuhun arkkitehtuuriin.  

- Proton pohjalta on pystytty tekemään kehitystyötä. Palveluväylän tuo-

tantoympäristön aikataulumuutos ei vaikuta näkymien kehitystyöhön. 

-  Palvelumuotoilutiimi on valittu (Innofactor). Työ alkaa 26.2. 

- PTV:n kehitys- ja tietomallityöt etenevät hyvin 

- Useita julkisen hallinnon toimijoita ja joitakin yrityksiä on tavattu asi-

akkuustietojen tuomiseksi näkymiin.  

- Opiskelijakilpailun (tiedon visualisointi) suunnittelu on aloitettu Aalto 

Media Factoryn kanssa ja kansallinen kilpailu on tarkoitus käynnistää 

1.4.  

- Valtorin kautta on hankittu tietoturva-auditoija osaksi scrumtiimiä.  

- Tuotantoympäristön hankinnan suunnittelu ja tuoteomistajan rekrytoin-

tiprosessi on käynnistetty. 

 

Päätös:  

Merkittiin tiedoksi hankkeen tilannekatsaus.  

 

7. Muut asiat 

Ei muita asioita. 

 

8. Seuraava kokous 

 

Ohjausryhmän seuraava kokous järjestetään torstaina 26.3.2015 klo 13.00–

15.00 valtiovarainministeriössä (Mariankatu 9, nh. Tienhaara).  

 

Lync-kokousyhteys avataan jatkossa automaattisesti.  

 

9. Kokouksen päättäminen 

 

 

 

Liitteet  JHS-PTV-JUPO -kuvaus 

 

Jakelu  Ohjausryhmän jäsenet 

 

Tiedoksi  Maria Nikkilä, ohjelmapäällikkö, VM 

 


